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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  
Zastupitelstvo hlavního města Prahy   

    

Výbor pro bezpečnost ZHMP   

ZÁPIS z 2. jednání 

Výboru pro bezpečnost ZHMP konaného dne 2. 2. 2023 v 15:00 hod. 

Zasedací místnost, Krajské asistenční centrum pomoci Ukrajině, nám. OSN 844/1, Praha 9, 190 00 

     

 
Přítomni: Jiří Ptáček, Michal Biskup, Ondřej Buršík, Mgr. Martin Hrubčík, MBA, Mgr. Jiří Knitl, Viktor Mahrik, 

Stanislav Šimek, Ing. Eva Tylová 

Omluveni: MUDr. Tomáš Kaštovský, Radomír Nepil  

Nepřítomni: Mgr. Zdeněk Zajíček 

Hosté: JUDr. Markéta Štalmachová - ředitelka BEZ MHMP, Ing. Eduard Šuster - ředitel Městské policie hl. m. 
Prahy, Mgr. Tomáš Stařecký - ředitel Správy služeb hl. m. Prahy, brig. gen. Ing. Luděk Prudil - ředitel HZS 
HMP, plk. Mgr. Petr Matějček – ředitel KŘP HMP, MUDr. Jaroslav Valášek – náměstek ředitele sekce 
léčebně preventivní péče ZZS HMP   

Jednání řídil: Jiří Ptáček - předseda Výboru pro bezpečnost ZHMP      

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Zahájení 

2. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

3. TISK:R-46637 k návrhu na napojení objektů na poplachový monitorovací systém hlavního města Prahy 

4. TISK:R-46888 k návrhu na úpravu rozpočtu vlastního hl. m. Prahy na rok 2023 v souvislosti s hrazením 
kompenzačních  

příspěvků poskytovatelům nouzového ubytování 

5. TISK:R-46787 k návrhu na rozhodnutí o vyloučení účastníků zadávacího řízení k veřejné zakázce "Analýza 
stavebně technických a provozních rizik vybraných objektů MHMP" 

6. TISK:R-46868 k návrhu na volbu členů správní rady NADAČNÍHO FONDU BEZPEČNÁ PRAHA 

7. Zpráva o činnosti HZS hl.m. Prahy - prosinec 2022 

8. Zpráva o činnosti KŘP HMP za prosinec 2022 

9. Zpráva o činnosti ZZS HMP za prosinec 2022 a za rok 2022 

10. Zpráva o činnosti MP HMP za prosinec 2022 

11. Zpráva o činnosti SS HMP za prosinec 2022 

12. Různé a závěr 

 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Zahájení 

Předseda výboru Ptáček přivítal přítomné členy výboru i hosty na jednání Výboru pro bezpečnost ZHMP a poděkoval 
řediteli HZS HMP brig. gen.  plk. Prudilovi za komentovanou prohlídku Krajského asistenčního centra pomoci 
Ukrajině. 
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2. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

K programu jednání předseda Ptáček sdělil, že byl mimořádně zařazen tisk (R-46868 k návrhu na volbu členů správní 
rady NADAČNÍHO FONDU BEZPEČNÁ PRAHA), který byl dodatečně členům Výboru zaslán. Navrhnul, aby byl tento 
tisk zařazen jako bod 6 do stávajícího programu jednání. 
 
Navrhovaný program byl schválen přítomnými členy výboru. 
 
Ověřovatelem zápisu byl určen člen výboru Mgr. Martin Hrubčík, MBA. 

3. TISK:R-46637 k návrhu na napojení objektů na poplachový monitorovací systém hlavního města Prahy 

Úvodní slovo k tomuto tisku provedl předseda Ptáček. Sdělil, že se jedná o technický materiál, ke kterému je potřeba 
kladného stanoviska, aby mohl jít dále na jednání Rady HMP. 

Usnesení: 

Výbor pro bezpečnost ZHMP doporučuje schválit tisk R-46637 k návrhu na napojení objektů na poplachový 
monitorovací systém hlavního města Prahy. 

přijato, pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0 

4. TISK:R-46888 k návrhu na úpravu rozpočtu vlastního hl. m. Prahy na rok 2023 v souvislosti s hrazením 
kompenzačních příspěvků poskytovatelům nouzového ubytování 

Úvodní slovo k tomuto tisku provedla JUDr. Markéta Štalmachová, ředitelka odboru bezpečnosti Magistrátu. Odbor 
bezpečnosti Magistrátu disponuje kompetencí k uzavírání smluv a objednávek o zajištění ubytovací kapacity. Nyní se 
ubytovatelům hradí 350 Kč/osobu/noc.  Jedná se tedy o půjčku z rozpočtu hlavního města Prahy, která bude 
splacena ze strany Ministerstva financí ČR, aby poskytovatelé ubytování nyní dostali zaplaceno. Konečné schválení 
žádosti bylo v kompetenci primátora HMP. 
 
Diskuze: 
 
členka výboru Tylová - vznesla dotaz na mechanismus kontrol ubytovatelů. 
 
ředitelka Štalmachová - odpověděla, že zajišťování ubytování probíhalo ze začátku velmi živelně. Požadovali ke každé 
faktuře výpis z ubytovací knihy, případně ubytovacího informačního systému. Od dubna 2022 je nutné přiložit k 
faktuře výpis ze systému HUMPO. Situace se ztížila díky rozhodnutí Vlády ČR, jelikož mohli žádat o zpětné proplacení 
ubytovatelé, kteří ubytovali Ukrajince, kteří nebyli v systému. Proto byla potřeba zpětně zkontrolovat na cca 280 
žádostí. Byla vytvořena pracovní skupina složena ze zaměstnanců napříč Magistrátem, kteří tyto žádosti posuzovali. 

Usnesení: 

Výbor pro bezpečnost ZHMP doporučuje schválit tisk R-46888 k návrhu na úpravu rozpočtu vlastního hl. m. Prahy 
na rok 2023 v souvislosti s hrazením kompenzačních příspěvků poskytovatelům nouzového ubytování. 

přijato, pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0 

 

5. TISK:R-46787 k návrhu na rozhodnutí o vyloučení účastníků zadávacího řízení k veřejné zakázce "Analýza stavebně 
- technických a provozních rizik vybraných objektů MHMP" 

Úvodní slovo k tomuto tisku provedl předseda Ptáček. Sdělil, že záměr veřejné zakázky byl schválen dříve a vyloučení 
uchazeče považuje v souladu s pravidly. Nesplnil zadávací podmínky a nabídl vyšší cenovou nabídku. 

Usnesení: 

Výbor pro bezpečnost ZHMP doporučuje schválit tisk R-46787 k návrhu na rozhodnutí o vyloučení účastníků 
zadávacího řízení k veřejné zakázce "Analýza stavebně technických a provozních rizik vybraných objektů MHMP". 

 přijato, pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0 
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6. TISK:R-46868 k návrhu na volbu členů správní rady NADAČNÍHO FONDU BEZPEČNÁ PRAHA 

Úvodní slovo k tomuto provedl předseda Ptáček. Ten seznámil členy Výboru s důvodovou zprávou. Dále sdělil, že se v 
principu jedná o končící mandát některých členů ve správní radě. V tomto případě jsou to čtyři členové. Proto byly 
obeslány všechny zastupitelské kluby, aby mohli nominovat nové zástupce. 
 
Diskuze: 
 
člen výboru Knitl - vznesl dotaz týkající se samotného fungování a financování fondu. Myslí si, že by mohl být lépe 
využíván. 
 
předseda Ptáček - reagoval s tím, že souhlasí s Mgr. Knitlem a také by se mělo více komunikovat s jednotlivými členy 
ve správní radě. 
 
ředitel Šuster - odpověděl, že je nyní předsedou správní rady a seznámil všechny přítomné s fungováním tohoto 
fondu. Návrhy na zlepšení fungování fondu byly, ale zatím nebyly vyslyšeny. Zdroj financování byl vždy z rozpočtu 
HMP. 
 
ředitelka Štalmachová - dále doplnila, že byli pravidelně oslovováni zástupci složek IZS prostřednictvím předsedy 
nadačního fondu, také se uvažovalo o spuštění webu a byla zpracována koncepce na rozvoj fondu (např. stipendia, 
vzdělávací programy, dobrovolnické aktivity). Také by další rozvoj mohl být spojen s vhodnou osobou, která by se o 
fond starala a zviditelnila jeho aktivity. 
 
Dále proběhla debata o personálním složení správní a dozorčí rady fondu a jejich vzájemné spolupráci. Také bude 
ověřeno, zda byly osloveny všechny politické kluby, jelikož členové výboru za ANO a SPD s tímto nebyli seznámeni. 

Usnesení: 

Výbor pro bezpečnost ZHMP doporučuje schválit tisk R-46868 k návrhu na volbu členů správní rady NADAČNÍHO 
FONDU BEZPEČNÁ PRAHA. 

přijato, pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0 

7. Zpráva o činnosti HZS hl. m. Prahy - prosinec 2022 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl brig. gen. Ing. Luděk Prudil. Sdělil, že v rámci prosince nedošlo k zásadním 
výkyvům v počtech či charakteru řešených mimořádných událostí. Všechny požáry byly zvládnutelné celkem rychle. 
Dále se zaměřil na specifické zásahy, které musí HZS HMP řešit. Jedná se např. o vytažení elektrozařízení/automobilu 
z vodních toků či záchranu osob z výškových budov nebo jezu na Vltavě. 
 
Diskuze: 
 
předseda výboru Ptáček - vznesl dotaz týkajících se automatizovaných volání z chytrých hodinek nebo mobilů, v 
případě, že dojde k nějaké nehodě nebo pádu. Jak moc je to velký problém pro záchranné složky. 
 
ředitel HZS HMP Prudil - odpověděl, že nejdříve s tímto začali výrobci automobilů a vysvětlil, jak celý mechanismus 
volání funguje, jeho výhody i nevýhody. Dále zmínil technologie jako chytré hodinky nebo mobilní telefony, které v 
sobě mají integrovanou službu emergency volání. V případě nehody, kterou telefon vyhodnotí na základě určitých 
parametrů, automaticky začne volat na přednastavené číslo. To většinou bývá číslo 112. Typický případ je lyžař na 
sjezdovce, který spadne na svahu. Od loňského roku zaznamenali těchto volání desítky, a větší polovina byly plané 
poplachy. 

8. Zpráva o činnosti KŘP HMP za prosinec 2022 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl plk. Mgr. Petr Matějček, ředitel KŘP HMP. Sdělil, že za sledované období řešili 
na cca 40 700 TČ. Upozornil, že struktura TČ se mění. Nyní je na vzestupu internetová kriminalita, která stoupla o 100 
%, ale s ní i hospodářská a daňová kriminalita (kvůli sídlům firem, které jsou většinou v Praze). K vyšetřování těchto 
TČ je nutné mít odborníky. Dále uvedl, že mají stále podstav 1040 policistů v Praze. Nemohou konkurovat 
soukromému sektoru, ale mnohdy ani ostatním bezpečnostním složkám v Praze. Oceňuje však jejich práci a i při 
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jejich vytíženosti si stále udržují objasněnost TČ kolem 25 %. Upozornil na fakt, že spousta policistů slouží přesčasy a 
je otázkou, jak dlouho takové vysoké pracovní nasazení budou tolerovat. 
 
Diskuze: 
 
člen výboru Buršík - vznesl dotaz týkající se počtu policistů ve srovnání k EU. 
 
ředitel KŘP HMP Matějček - odpověděl, že přesná čísla neví, nicméně policisté mají na starost spoustu činností a 
úkonů, které jinde v Evropě dělat nemusí. Na místních odděleních je personální situace opravdu špatná, s tím kolik 
úkolů musí vykonávat. 

 

9. Zpráva o činnosti ZZS HMP za prosinec 2022 a za rok 2022 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl MUDr. Jaroslav Valášek, náměstek ředitele sekce léčebně preventivní péče ZZS 
HMP. Uvedl, že v roce 2022 vzrostl počet tísňových volání i zátěže na provoz ZZS HMP. Právě u provozu byl nyní 
nárůst o  cca 10 %. Příčinami jsou covid a jeho následky na zdraví osob a také migrační krize. Polovinu pacientů tvoří 
senioři nad 65 let (ze 141 200 výjezdů). Vyzdvihl i dosti velkou úspěšnost laické resuscitace. Navíc, jak MP HMP, tak i 
PČR mají k dispozici defibrilátory, a v případě, že jsou blíže nemocnému, než posádka ZZS HMP, jsou na místo 
povoláváni. Také poděkoval zástupcům složek IZS za skvělou spolupráci (např. v rámci migrační krize - KACPU, 
stanová městečka atd.) Dále sdělil, že méně závažné případy jsou předávány spolupracujícím organizacím (např. 
Samaritáni). V celém zdravotnickém systému zaujímají velmi důležitou roli. Personální situace je, v rámci ZZS HMP, 
stabilizovaná. Největšími konkurenty na trhu práce jsou nemocnice a jiná zdravotnická zařízení. V závěru zmínil, že v 
rámci Prahy je nejvytíženější nemocnicí Bulovka.  
 
Diskuze: 
 
člen výboru Buršík - vznesl dotaz, jakým způsobem ovlivňuje dopravní infrastruktura (např. tramvajové pásy) 
dojezdovou dobu složek IZS. 
 
náměstek Valášek - odpověděl, že tyto nové stavby ruší, zásadním způsobem, alternativní průjezdové trasy. 
 
ředitel Prudil - reagoval s tím, že zahájil jednání s ředitelem odboru PKD Magistrátu týkající se požadavků na změnu 
dopravního značení v prostoru Novotného lávky. A budou předkládat další podobné požadavky, aby složky IZS měly 
výjimku. 
 
ředitelka Štalmachová - představila projekt, který mapuje výsuvné sloupky na území Prahy, a které mnohdy ztěžují 
zásah složek IZS. Cílem je, aby ke všem sloupkům byl univerzální klíč pro složky IZS a také systémové řešení ve formě 
změny legislativy. Návrh změny legislativy je již připraven. Ráda by tuto problematiku zařadila na příští jednání 
výboru. 
 
předseda výboru Ptáček - odpověděl, že připravený návrh bude projednán na výboru a doporučí Radě HMP, aby byl 
tento návrh postoupen dále na vládní úroveň. 

 

10. Zpráva o činnosti MP HMP za prosinec 2022 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl Ing. Eduard Šuster, ředitel MP HMP. Navázal na otázku týkající se počtu 
policistů. Zda jsou počty policistů dostatečné, je těžko odhadnutelné. Klíčové je to, co stát, jako službu, chce 
občanům poskytnout, v jaké kvalitě a jak rychle. Strážníci MP HMP velice často a úzce spolupracují s policisty a 
vykonávají ty úkoly, na které policisté již nemají personální kapacitu. Dále sdělil, že se podařilo narovnat počty 
strážníků díky loňskému zvýšení platu a náborového příspěvku. Od září 2022 zaznamenali trend, kdy více strážníků 
nabírají než odchází. 
 
Diskuze: 
 
členka výboru Tylová - oceňuje práci jak policistů, tak i strážníků a poukázala, že je potřeba jim stále pomáhat a 
motivovat, aby nadále tuto práci vykonávali, případně se o ni ucházeli. Jako příklad uvedla zajištění městských bytů. 
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člen výboru Hrubčík - poukázal na případ paní, která dostala dvě oznámení o pokutě týkající se stejného místa 
(parkování). Jak je možné, že dochází k těmto duplicitám a jakým způsobem má v tomto případě jednat. 
 
ředitel Šuster - odpověděl, že k těmto situacím dochází, jelikož strážník nemá aktuální informaci (např. 
prostřednictvím registru) o tom, že jiný strážník již na tom samém místě také byl, ale v jiný čas. Paní má u správního 
orgánu vysvětlit, že se jedná o pokračující přestupek a zaplatit pokutu. 

 

11. Zpráva o činnosti SS HMP za prosinec 2022 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl Mgr. Tomáš Stařecký, ředitel SS HMP. Uvedl, že celý loňský rok byl 
poznamenám uprchlickou krizí a v tomto směru se také ubíraly i její činnosti. Také fungují jako týlová podpora složek 
IZS. V rámci úspory energií byly v areálu Kundtratka  vyměněny zdroje tepla. Podobný záměr mají i s objektem v 
Korunní, kde sídlí ZZS HMP a MP HMP. Chystá se výstavba nové haly pro techniku PPO v Dubči. Zadali studii na 
fotovoltaickou elektrárnu, která by se nacházela v areálu v Dubči. 
 
Diskuze: 
 
člen výboru Mahrik - vznesl dotaz, jakým způsobem zasáhla uprchlická krize do klasické činnosti jednotlivých složek. 
 
ředitel Prudil - odpověděl, že nasazení personálu HZS HMP se řídí podle počtů uprchlíků. V tuto chvíli se jedná o 4 - 6 
lidí. Výhled ukazuje, že budou do tohoto procesu, pokud nedojde k zásadní změně, zapojeni do konce června. 
 
ředitel Matějček - odpověděl, že byli nasazeni zejména příslušníci cizinecké policie a to nejen v rámci KACPU, ale i na 
hranicích. Také se zapojili do kontrol na ubytovnách. 
 
ředitel Šuster - odpověděl, že strážníci MP HMP se zapojili při zajištění pořádku na KACPU, stanových měst, úřadech 
práce, úřady OAMP, ubytoven. 

12. Různé a závěr 

Předseda Ptáček navrhnul, aby se jednání Výboru pro bezpečnost ZHMP konalo vždy u jedné ze složek IZS, MP HMP 
nebo SS HMP. Bude tak určeno ucelené téma, které bude projednáváno. Členové výboru tento formát odsouhlasili. 
Požádal všechny ředitele, aby případné požadavky, které je nutné projednat v rámci celého politického spektra, byly 
také zařazovány na jednání výboru. S tímto také všichni souhlasili. Další jednání výboru je naplánováno na 9.3.2023.  
 
Předseda Ptáček poděkoval všem za účast a ukončil jednání v 17:15 hod. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ověřil: Mgr. Martin Hrubčík, MBA, člen Výboru pro bezpečnost ZHMP  

Zapsala: Ing. Veronika Křižanová, BEZ MHMP   

Jiří Ptáček 
předseda Výboru pro bezpečnost ZHMP 

 
 
 
 

JUDr. Markéta Štalmachová 
tajemnice Výboru pro bezpečnost ZHMP 

 


